
 

 

 

Hermed sendes foreløbig besvarelse af spørgsmål nr. 649 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 27. juni 2024. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikke-medlem af udvalget (MFU) Hans Kristian 

Skibby (DD). 

 

Spørgsmål nr. 649:  

”Hvordan forholder ministeren sig til regionernes anbefaling om at undgå brug af PVC 

i medicinsk udstyr, når der mangler klare livscyklusanalyser, der understøtter miljø- 

eller sundhedsmæssige fordele ved en sådan udfasning? Mener ministeren, at det er 

god forvaltningsskik, når offentlige myndigheder deltager i arbejdet med 

udfasningslister for lovlige materialer sammen med udenlandske NGO’er, uden at 

dette er politisk behandlet? Er ministeren villig til at igangsætte en livscyklusanalyse 

for at undersøge, om det er fordelagtigt at erstatte PVC i medicinsk udstyr? Hvorfor 

følger Danmark ikke eksempler fra Belgien og Frankrig, hvor man genanvender ftalat-

frit PVC-baseret medicinsk udstyr, og vil ministeren overveje at ændre den nuværende 

praksis til fordel for miljøet? ” 

 

Svar: 

Grundet sommerferieperioden er det ikke muligt at besvare spørgsmålet inden for 

fristen. Jeg forventer at kunne besvare spørgsmålet endeligt primo september 2024. 
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